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Minnesanteckningar Landsbygdsrådet 14 
december 

Till ordinarie ledamöter i Landsbygdsrådet 

 

Närvarande:  

Andrea Kronvall (SD), ordförande 

Robert Beronius (L), ledamot 

Thomas Imeryd (KD), ledamot 

Per Lodenius (C), ersättare 

Torkel Andersson, utvecklingsstrateg 

Ida-Maria Olofsson, näringslivssamordnare 

Peter Jansson, bredbandsstrateg 

Anna Eneroth, verksamhetsutvecklare kultur- och fritid 

Katarina Hedman, LRF 

Magnus Grundäng, bygdegårdarna 

Lars Nordstrand (ersättare), bygdegårdarna 

Mikael Olausson, Edsbrobygden 

Jane Svensson, Lännabygden 

Kjell Björkhult (ersättare), Lännabygden 

Mattias Ankar (ersättare), Rådmansö-Frötuna 

Tommy Lundqvist, Sjuhundrabygden 

Stig Nyström, Väddöbygden 
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Datum: 14 december 

Tid: 16.30 – 19.15 

Plats: Bergshamra, Norrtälje kommun 

1. Ungdomsrådet 

a. Theodor Tzannes + Morgan informerar avseende ungdomsrådet och tar 

emot frågor från Landsbygdsrådet ledamöter. 

 

• Ungdomsrådet – ungdomars sätt att få kontakt med politiker 

• Haft ett event i societetsparken med politiker och har en ny träff med politiker 

innan julledigheterna 

• 12 ungdomar är med i rådet. Val av ledamöter till ungdomsrådet utgår ifrån 

elevråd/klassråd, majoriteten bor i Norrtälje stad 

• Frågor som diskuteras just nu i ungdomsrådet: aktiviteter utanför skoltid, epa-

traktorer, skolan, trygghet, ungdomsgårdar  

Vid specifika frågor/ärenden har Landsbygdsrådet möjlighet att bjuda in representanter 

från ungdomsrådet. Landsbygdsrådet kan även vid behov använda ungdomsrådet som 

remissinstans – detta anmäls då till fältarbetare vid trygg i Norrtälje kommun.  

Ungdomsrådet har mottagit en enkät från Landsbygdsrådet tidigare som kommer att 

fyllas i och presenteras vid något möte 2023.  

2. Mötet öppnas 

a. Välkomna nya ledamöter – presentation 

Ordförande Andrea Kronvall hälsar alla välkomna och inleder mötet med en 

presentationsrunda. 

3. Statusläge, inkomna ärenden/frågor  

Inga inkomna frågor. I det nya mötesschemat för 2023 finns ett sista datum för inlämning 

av ärenden/ frågor detta är datum om man önskar ha med ärendet/frågan på 

dagordningen.  

4. Trygghetspunkter på landsbygden 

a. Göran Lagerström, SIKO informerande avseende:  

Stavsudda Grannhjälp - Ett lokal-lokalt projekt för ökad granntrygghet och beredskap i 

Stavsuddaskärgården. 

Område; Stavsuddaskärgården 

• Många små öar 
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• Åldrande befolkning 

• Få fastboende, många deltidsboende 

• Trafikeras av W-bolaget 

• Affär 2 dagar/vecka 

• Brandvärn på Norra S 

Uppdrag: 

• Håll koll på varandra, varandras hus, båtar och bryggor. 

• Ha alltid aktuella telefonnummer till dina närmaste grannar till hands. Ring hellre 

än gång för mycket! 

• Håll utkik efter ovanliga händelser i vår skärgård. 

• Närgångna båtar som du inte känner igen. Besökare som du inte känner igen och 

som kanske beter sig konstigt. 

• Hjälp till vid händelser där just dina resurser kan vara till hjälp. 

• Om du vill kan du bidra med dina resurser i form av båt, pump, motorsåg eller 

något annat som kan behövas vid en större händelse. 

 

5. Bredband 

a. Peter Jansson, bredbandsstrateg informerar avseende:  

 

• Strategi (Sverige helt uppkopplat 2025 – en bredbandsstrategi) 

• Marknaden bygger 

• Aktörer: Norrtelje Energi, IP-Only (Global Connect), Open Infra, Skanova (Telia) 

• Samverkan för att skapa så bra förutsättningar som möjligt för aktörerna 

Lokalt bredbandsstöd 

• I år har cirka 600,000 kr beviljats i bredbandsstöd till lokala fiberföreningar 

• Förängsudden Fiber Ekonomisk förening  

• Fagerviksstigens Bredband Ekonomisk förening  

• Föreningar kan söka stödet 

 

PTS stöd 2021:  

• 31 Områden 

• 87 707 729 kr 

PTS stöd 2022:  

• 11 Områden 
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• 32 590 957 kr 

Målet för Norrtälje är samstämmigt med Sverige helt uppkopplat 2025 – en 

bredbandsstrategi:  

• År 2025 bör hela Sverige ha tillgång till snabbt bredband 

• 98 procent av alla hushåll och företag bör ha tillgång till 1 Gbit/s  

• 1,9 procent av alla hushåll och företag bör ha tillgång till 100 Mbit/s  

• 0,1 procent av alla hushåll och företag bör ha tillgång till 30 Mbit/s 

Aktuellt:  

• Norrtälje kommun är en del av Stockholms län och vi behöver fortsatt 

bredbandsstöd även om länet ligger långt fram 

• Verkar för att deltidsboenden åter ska kunna räknas med i utvärderingen av PTS-

stödet 

• Etablera kontakt med Open Infra för att veta mer om hur de ligger till med tidigare 

projekt samt nya 

 

6. Informationer från kommunen 

a. Mötesschema 2023 

i. Tema och innehåll?  

Andrea Kronvall visar ett förslag till tema och innehåll inför möten 2023: 

• Finansiering – information av finansieringsmöjligheter, lotsande.  

• Bygdeutveckling – hur arbetar andra kommuner med bygdeutveckling?  

• Ödehus – remissinstans.  

• Besöksnäring – hur arbetar civilsamhället med besöksnäring?  

• Remiss trafikförvaltningen 

• Översiktsplan 2050 – Samråd  

• Lokal livsmedelsförsörjning - information 

• Dialogträffar – planering för dialog 

• Kommersiell service – hur ser det ut med kommersiell service i bygderna? Vad är 

utmaningarna?  

Önskemål av innehåll från rådets ledamöter:  

• Skolan 

• Ungdomar – ungdomsaktiviteter 

• Barnomsorg 

• Trygghetspunkter/noder 
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• Allt det positiva med att bo på landsbygden 

• Kultur- och fritid på landsbygden 

Mötesschema för 2023 skickas ut till rådets ledamöter tillsammans med 

minnesanteckningarna.  

 

7. Runda 

a. Vad har man för pågående projekt i bygderna/föreningarna? Och/eller 

vad finns för behov av projekt? 

Stig Nyström, Väddöbygden 

• Väddö köpmannagrupp arbetar för att deltidsanställa en person att arbeta som 

projektledare för utveckling i Väddöbygden.  

• Väddö turistråd arbetar för att ta fram Väddö-broschyren inför 2024. 

Tommy Lundqvist, Sjuhundrabygden 

• Utmaningar att locka ungdomar och aktiviteter för ungdomarna. 

Lars Nordstrand, Björköbygden 

• Björköhänget – en aktivitet som på sommaren är populär. 

• Utmaningar med inflytt och demografi. 

Jane Svensson, Lännabygden 

• Arbetar aktivt med att se över barnomsorgen i bygden.  

• Gång- och cykelvägar för att ta sig till fotbollsplan.  

• Utmaning när människor flyttar ut – hur får vi folk att engagera sig?  

• Under coronapandemin hade Norrtälje kommun ett initiativ som kallades Norrtälje 

hjälper där civilsamhället hjälptes åt att hjälpa, framför allt äldre personer med 

inköp, något man önskar skulle kunna etableras som en stående organisation.  

Mattias Ankar, Rådmansö-Frötuna 

• Logistik, infrastruktur, kommersiell service är för närvarande utmanande frågor 

som man arbetar med på Rådmansö.  

• Replipunkt ut i skärgården.  

• Bristande aktivitetsområden på Rådmansö-Frötuna.  

• Arbetar för gång- och cykelvägar tillsammans med utvecklingsgrupper på 

Räfsnäs. Ansökningar för finansiering kommer komma in efter årsskiftet.  

• Räfsnäs hamn – arbetar för att komma överens.  

• Behöver hjälp att få kontakt med tjänstepersoner.  
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Magnus Grundäng, bygdegårdarna 

• Kurser i hållbarhet.  

• Strävar efter att få in folk till bygdegårdarna, har inte hämtat sig sedan pandemin.  

Kjell Björklund, Lännabygden 

• Pågående projekt: restaurering av våtmarker – Bergshamraåkern. Bergshamraån 

är ett intressant område. Syftet är att skapa öppna ytor, kanaler, fisklek.  

Mikael Olausson, Framtid Edsbro 

• Återvinningsstation mitt i centrum – pågående diskussion för placering av ÅVS.  

• Edsbro aktivititetspark är i slutskedet av sitt arbete. Del två på aktivitetsparken. 

• Målsättning att fylla skolan.  

• Utmaning: Hur aktiverar vi nästa generation? Trygghet och frihet är två viktiga 

frågor.  

Katarina Hedman, LRF 

• Inväntar kommunens arbete med ÖP.  

• Pågående från Söderbykarl, Lyhundrabygden – pågående engagemang för att 

starta bygdeverksamhet.  

• I Söderbykarl skola finns inga elever.  

 

8. Övriga frågor 

Ordförande Andrea Kronvall uppmanar alla rådets medlemmar till att löpande inkomma 

med synpunkter, tankar, justeringar avseende hur man ser på Landsbygdsrådet, dess 

innehåll och format.  

Landsbygdsrådet ska vara en plats som är givande att komma till och det är därför viktigt 

att ledamöter tillsammans formar innehållet.  

9. Avslutning 

Ordförande Andrea Kronvall tackar för mötet och hälsar alla välkomna till nästa möte 

2023, hon passar även på att önska alla en god jul.  

a. Nästa möte: 16 februari 

b. Plats: Lännabygden, återkommer 

 


